
Referat af skolebestyrelsesmøde onsdag 24. januar 2024 
 

HUSK: Formøde for forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer kl. 16.00 – 17.00 (i personalerummet) 

Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: kl. 17.00 – 19.00 

Referent:  

Deltagere: Karina, Karin, Mette, Ane Katrine, Hanne Pia, Lea, Pia, 

Steen, Lisbeth, Maria, Karsten, Charlotte, Ida. 

Afbud: Kathrina, David, Heidi 

Fraværende: 

Dagsorden  

Hvad handler punktet om, er der 

særlige ansvarlige, gæster og er det 

til orientering (O), drøftelse (D) eller 

beslutning (B) 

Tid 

Estimere

t tid til 

punktet 

Referat 

Opsummering af orienteringen/drøftelsen, 

konklusion på beslutning, angivelse af evt. 

ansvarlig og evt. deadline. 

Formidling 

Til hvem, af 

hvem og 

hvordan? 

1. Valg af ordstyrer (B) 

 

2 min Mette   

2. Godkendelse af 

dagsorden (B) 

 

2 min Godkendt  

3. Godkendelse af referat (B) 

 

3 min Eftersendes til godkendelse  

4. Tema: Skole-

hjemsamarbejde (O/B) 

Orientering om møderne 

med hhv. 

trivselsforældrene og 

personalet. Beslutning om 

videre proces 

30 min Efter mødet med trivsels forældrene har SB 

deltaget på et fællesmøde. 

Der var et sammenfald mellem forældrenes 

og lærernes ønsker. 

Måden der afholdes skole-hjem samtaler 

var et af emnerne. 

Der blev spurgt ind til trivselsforældrenes 

rolle og opfordret til at de videndelte gode 

ideer og tiltag på tværs af årgange. 

Der var et ønske om at møde alle lærerne 

på klassens årgang og ikke kun dansk og 

matematik lærer. 

Der var ønske om at alle ansatte var på 

AULA med billeder. 

Der ønskes opsat en fysisk postkasse til 

post til SB. 

 Lærerne ønskede ud over de skriftlige 

referater fra SB også en mundtlig 

orientering fra de to lærerrepræsentanter 

ved fællesmøderne. 

 



Der var ønske om fællesarrangementer for 

lærere, SB medlemmer og 

trivselsforældrene, med et mere socialt 

islæt og evt. en oplægsholder. 

Indskolingen syntes de manglede en til at 

repræsenterer dem i SB, primært 0-3 

klasse. 

 

5. Misbrugsproblematikker 

(O) 
Orientering om afholdt 

fællesmøde på  

kommunen, samt 

forældre/elev møder  

20 min Børne og-unge chefen havde inden jul 

indkaldt til møde angående snus og puf 

bars. Alle ansatte i socialafdelingen deltog 

Det var et positivt møde med stor vilje til at 

gøre noget ved problemet, men der kom 

ingen konkrete tiltag ud af mødet. 

Der er indkaldt til nyt møde i samme forum i 

februar. 

Ærø Kommune har i samarbejde med 

skolen afholdt to møder på skolen for 

forældre og elever om 

misbrugsproblematikker. 

Der vil i kommende uge komme besøg i de 

enkelte klasser 7-10 årgang fra 

Kommunens misbrugskonsulent, hvor 

emnet er det samme. 

Der afholdes temauge om alkohol på 

6.årgang. Der var ønske om at de 

nuværende 7 og 8 klasser, der ikke har haft 

temaugen om alkohol også gennemgår 

forløbet.  

Hallen er fra denne uge blevet åbnet i det 

store frikvarter til fysisk udfoldelse, der 

opsættes bordtennisborde i Aulaen og der 

arbejdes på at indrette et spille rum, så der 

bliver mulighed for nogle gode aktiviteter i 

den store pause. 

Skolens rusmiddel politik fra 2018, skal 

revideres af SB. 

 

6. Økonomi – årsresultat 

2023 (O) 

10 min Skolen er i år kommet ud med et overskud 

på ca. 820.000 kr. Det skyldes til dels 

udskudt beløb til indkøb af IT på 350.000 

kr. 

 

 



7. Tilfredshedsundersøgelse 

2023 (O/D) 

- se vedhæftede bilag 

20 min Resultatet af den seneste 

tilfredshedsundersøgelsen fra Marstal 

Skole og SFO kom kort før jul. Resultatet 

ligger sig meget tæt op af 

landsgennemsnittet. Det kan dog undre at 

tilfredsheden med overgangen til 

ungdomsuddannelser var lav.  

Ledelsen kigger ind i undersøgelsen og 

vurderer hvad der skal arbejdes videre 

med. 

 

8. Personale (O) 5 min Se skolens leder  

9. Meddelelser (O) 

 Elevrådet 

 Skolens leder 

 Medarbejder-
udvalget 

 SFO 

 Formand 

20 min Elevrådet:  

Elevrådet har været på kursus med DSE. 

Der er i samarbejde med de øvrige elevråd 

(friskolen og VUC) planlagt et fælles 

arrangement den 5. februar på VUC for 8-

10 klasse. 

Der mangler i øjeblikket kontaktlærere til 

elevrådet grundet sygdom. KSO overtager 

rollen som bindeled til elevrådet indtil 

videre. 

 

Skolens leder: 

Der er ansat to nye lærere. 1 fastansat med 

tiltrædelse 1. februar og en midlertidig 

ansættelse frem til sommerferien. 

Fokus på at sygemeldte kommer tilbage på 

skolen. 

Stillingen som administrativ afdelingsleder 

er slået op til besættelse fra det nye 

skoleår, der er i øjeblikket tale om en 

konstituering. 

 

Der har før jul været afholdt et fællesmøde 

sammen med hele Børne og unge 

afdelingen, hvor der blev sat fokus på” 

Barnets lov” og underretninger. Det var et 

godt møde, hvor lærerene fik sat ansigt på 

de forskellige sagsbehandlere i kommunen. 

 

Medudvalg:  

 



Ved sidst afholdte møde blev der prioriteret 

i de emner der ønskes at arbejde med i det 

kommende halvår i Med udvalget. 

Det var bl.a. de trafikale forhold ved skolen, 

rengøringsparathed og tilgang til elever. 

 

SFO: 

I SFOen er der ansat tre nye medarbejdere 

pr. 1. januar. Der er ansat en pædagog for 

en medarbejder, der er gået på efterløn, 

samt en pædagog til varetagelse af en 

støtteopgave. Begge har også timer i 

skoledelen. Derudover er der ansat en ny 

rengøringsassistent. 

 

SFOen er udfordret af de store vandmasser 

på legepladsen, der gør at pladsen nogle 

gange er nødt til at afspærres, der arbejdes 

på en løsning af problemet. 

 

Formanden: 

Næstformanden i SB David Brandenhof er 

udtrådt af bestyrelsen. Lea Storm er valgt til 

ny næstformand 

Der skal være valg til skolebestyrelsen 

inden sommerferien. 

Valget skal sættes på som punkt til næste 

SB møde. 

 

SB syntes stadig der er et stort problem 

med til og frakørselsforhold til skolen og 

parkeringsmuligheder generelt. 

KSO retter henvendelse til Park og Vej, for 

at høre hvor vi står i forhold til udbedring af 

forholdene. 

 

SB vil gerne have en præsentation af 

meddelelsesbogen ved næste SB møde. 

 

 

 



 

 

7. Eventuelt (O) 5 min Der bliver spurgt ind til skolens procedurer 

ved elevers langtidsfravær. 

KSO orienterer om skolens procedurer. 

 

 

 
Uddybende bemærkninger: 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 


